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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, nestala lica i peticije

P-br.47/2019

Priština, od 15.3.2019

Z A P I S N I K

Prisutni: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mirjeta Kalludra, Mexhide Mjaku-Topalli, Luljeta
Veselaj-Gutaj, Saranda Bogujevci, Shemsi Syla, Teuta Haxhiu. i  Veton Berisha.

Odsutni: Saša Milosavljević i  Fisnik Ismaili. 

Pomoćno osoblje komisije: Selman Ymeri, koordinator i  Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Drugi učesnici: Ismet Haziri-DKA Lipljan, Burim Bajrami-IARF, Besnik Radoniqi-KDI,
Sanije Berisha-OSCE, Hazbije Sylejmani, Donjeta Jashari-United Youth Task Force i  Zana
Ulaj, praktikant.

Sednici predsedavala, Duda Balje, predsednica Komisije.

Dnevni red :

1.  Razmatranje peticije;      

2. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice ;

3.  Ostalo.

1.  Razmatranje peticije;
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Predsednica, je ustanovila da je Komisija odlučila da se održi sednica bez prisustva medija.
Ona je rekla, da je danas tačka dnevnog reda, razmatranje peticije jedne gospođe koja se žalila
u vezi nepravde koju ona misli da joj se čini u vezi zapošljavanja Zbog toga smo pozvali
podnosioca žalbe kao i uključene strane u ovom procesu. Pozivu su odgovorili podnosilac
žalbe, Obrazovni inspektorat za Uroševac i Direkcija za obrazovanje u opštini Lipljan.

Hazbije Sylejmani,- prvo se predstavila i pokazala svoju pripremu. Ona je rekla da do 31
avgusta 2015 god., imala radni ugovor kao učiteljica u osnovnoj školi jednog sela u opštini
Lipljan. Dalje, ona je ispričala hronološki tok procedura konkursa, kako su se zaposlili drugi,
koji nisu imali odgovarajuću pripremu i bez radnog staža, dok je ona imala 12 godina radnog
staža. Takođe, rekla je da u 2019 god., proglašen slobodni  položaj za albanski jezik i
književnost u školi te opštine i da se u toj školi zaposlila  kandidatkinja bez objavljenog
konkursa, i rekla  da je za tu poziciju ona kvalifikovanija od primljene kandidatkinje.  
Godine 2018. u jednoj školi oslobodila se jedan položaj, i da je kandidatkinja takođe primljena
na radno mesto, bez objavljenog konkursa. Ona je rekla da se žalila Inspektoratu za
obrazovanje u Uroševcu koji su  doneli odluku da se  mora proglasiti svakako slobodno mesto.
Tada se objavio konkurs i opet se primila kandidatkinja  koja nije imala potrebnu pripremu da
predaje u osnovnoj školi. 
Sylejmani je rekla da je predmet na sudu i da je spremna  da odgovori na sve detalje.

Bujar Bajrami, -  rekao je da iz pritužbi koje imaju, može da priča o predmetima škole
“Shtjefën Gjeqovi” i "Kadri Beha", i rekao da su u slučaju gospođe, delimično podržali žalbu.
Nakon toga, on je objasnio procedure i rekao da nisu nadležni da osporavaju način poentiranja
od strane komisije za ocenjivanje. Rekao je da su reagovali u vezi sa žalbom gospođe da se
proglase konkursi, i to se desilo, a u vezi sa njihovom odlukom, rekli su da prava dotične
gospođe  nisu prekršena i da ima pravo žalbe drugostepenom sudu.

Predsednica- rekla je da ono što mi vidimo, ispostavlja se da je gospođa bila kvalifikovanija  i
imala vise radnog staža od drugih.  

Mexhide Mjaku-Topalli,- rečeno je da je donesena jedna odluka 9.1.2018, i tri tačke su
podnesene, gde se delimično podržava  žalba gospođe i nakon te odluke Direkcija  obrazovanja
u Lipljanu je objavila  konkurs, ali nije primljena gospođa koja je radila i bez konkursa. Treća
tačka u odluci bila je da se obavezuje ODO- Lipljana,  da prvo primaju nastavnike koji nemaju
punu normu časova, da li je aludirano na gospođu.

Bujar Bajrami, - Rekao je da je to urađeno sa sve one koji nemaju punu normu časova, i prva
obaveza je da se njima dopuni norma u skladu sa njihovom pripremom, i ako i tada se ne
ispunjavaju uslovi, onda treba da se dopuni broj sa drugim kandidatima. 

Hazbije Sylejmani, - rekla je da 2015 god., predmet od Regionalne direkcije obrazovanja u
opštini Uroševca, odlučeno je u njenu korist. Ona je pričala i o nekim pretnjama od strane
porodice onih koji su primljeni na poslu, zašto je ona podnela žalbu. 

Saranda Bogujevci, - rekla je da osim kvalifikacije važno je i radno iskustvo, i pitala je šta je
preduzeto protiv opštine kada se zaposli jedna osoba bez objave konkursa i da je čudno da se
objavi konkurs i opet se zaposli ista osoba. Ova osoba i opština  su počinili prekršaje prvi put.
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Kako je moguće da inspektorat ništa ne preduzima? Da li postoji način kako pratite proceduru
intervjua i primljena od strane komisije?

Bujar Bajrami, - rekao je da o pitanju posmatranja i praćenja, sa nijednim zakonom, ne
dozvoljava nam se da budemo prisutni.

Lirije Kajtazi, - vidimo da je predmet u sudu. Za bilo koji drugi predmet, osim što je to princip,
i obaveza koju je komisija smatrala da se ne meša u predmete koji su u sudu. Kajtazi je rekla
da je videla spremnost opštinskih organa da vas prime na  posao, ali do sada nema rezultata.

Veton Berisha, - rekao je da, budući da je slučaj u sudskom postupku, jedina radnja koju
komisija može vršiti, je preporuka za ubrzavanje sudskih postupaka u vezi ovog predmeta. 

Shemsi Syla,- rekao je da i materijal koji je pročitao u vezi sa ovim predmetom, veoma je
zabrinjavajući, Ovi slučajevi koji se dešavaju u našom obrazovnom sistemu su veoma bolni i to
pokazuje koliko smo mi nesposobni da nađemo jedno rešenje. Ovo su moje zabrinutosti i
verujem i vaše.  

Predsednica, - rekla je, da vidimo da je slučaj u sudskom postupku. Uprkos volji svakog od
članova komisije da pomogne, mi nismo nadležni da intervenišemo u slučajevima koji su u
sudskom postupku. Podnećemo dopis  za ubrzanje postupka za razmatranje slučaja.

Od ovog trenutka, sednicu je vodila  Mexhide Mjaku Topalli.

2.  Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice ;

Mexhide Mjaku Topalli, - ustanovila je da se zapisnik sa održane sednice od 7 februara 2019, 
usvojen bez primedbi.

3.  Ostalo

Mexhide Mjaku Topalli, - rekla je da je prisutna i Donjeta Jashari iz organizacije  Unitet
Natoin  Jouth Task Force, u vezi istraživanja koje će predstaviti.

Donjeta Jashari, - rekla je da je volontirala  kao istraživač, i došla je ovde da se bavi
problemom brakova dece u zajednicama. U novembru 2017,god., objavili smo izveštaj o
fenomenu ranih brakova u zajednicama. Više od 500 ispitanika je intervjuisano, i zaključili
smo da je preko 53% ovih ispitanika ulazi u brak ispod 18 godina. Od ukupnog broja 53 %, od
njih  41% su mlađe od 16 godina i  84% ovih ispitanika, nisu završili obavezno obrazovanje po
zakonu. Ovo su veoma zabrinjavajuće brojke. Istraživanje je takođe bilo praćeno od strane
medija i nismo imali reakciju od institucija. Uskoro ćemo objaviti izveštaj o uzrocima ranih
brakova u ovim zajednicama.

Veton Berisha, -  u narednim sednicama, bilo bi dobro da dobijemo ovaj izveštaj i da ga
analiziramo. On je rekao da je bilo reagovanja da su brojke na ovom izveštaju preuveličavane.
Upitnik je urađen u Kosovo Polje, i u javnosti se pokazalo da su ovi podaci na nivou zemlje. 
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On je rekao da je dobro da se prave razlike, jer u zajednici Egipćana ne postoje raniji brakovi.
Mi moramo ozbiljno da razmotrimo slučajeve, da se sazna tačno ko su bili ispitanici, kojeg
nivoa su bili, gde moramo reagovati, ko su akteri, zato što su podaci preuveličavani. 

Donjeta Jashari, - rekla je da ne zna šta su mediji objavili. U izveštaju se pominje samo opština
Kosovo Polje, a istraživanje je sprovedeno sa pripadnicima zajednica Roma, Aškalija i
Egipćana.

Saranda Bogujevci, - rekla je da bi bilo dobro da se istraživanje izvrši u širem nivou a ne samo
u Kosovo Polje, ne samo kod zajednica, već za sve, u državnom nivou, i bilo bi dobro da mi
kao Komisija preduzmemo ovu inicijativu.

Luljeta Veselaj-Gutaj, - podržala je ideju o istraživanju u državnom nivou. 

Mexhide Mjaku-Topalli, utvrdila je da će Funkcionalna komisija tražiti od Kancelarije
Skupštine za istraživanje, jedno istraživanje o ranim brakovima na Kosovu.  

Dalje, ona je obavestila članove  Komisije o sastanku organizacionog saveta u vezi sa
obeležavanjem 20. godišnjice masakra u zatvoru Dubrava.

Teuta Haxhiu, - rekla je, da kao radna grupa za nestala lica,  nas je zaobišla  Vladina komisija
za nestala lica. U pisanoj formi smo zatražili da saznamo gde se nalazi  sa procedurama  Nacrt
zakona o nestalim licima, i još uvek nemamo pismeni odgovor. Dobro je da u ime Komisije, 
predamo pismo gde ćemo  izraziti  nezadovoljstvo u vezi sa saradnjom sa VKNL -a.

Saranda Bogujevci,- rekla je da ima informacija od predstavnika ICMP-a na Kosovo,  da će
doci da poseti Kosovo predstavnik  ICMP-a za Zapadni Balkan, i rekla je da je zahtevala da se
ovaj predstavnik sastaje sa Funkcionalnom Parlamentarnom Komisijom. Ona je upitala ako se
slaže Komisija, da ona preuzima odgovornost praćenja aktivnosti o nestalim licima, jer ima
kontakte sa glavnim odgovornim akterima, dok poslanica Teuta Haxhiu sa pitanjima Nacrta
zakona. 

Teuta Haxhiu, - rekla je da svako ko je spreman ima mogućnosti da doprinese za pitanje
nestalih lica.

Saranda Bogujevci – rekla je da će se od sada uzdržati, jer sam vas podržala za sva pitanja  i da
se moja mišljenja zaobilaze, i to nije fer. 

Shemsi Syla, - ima jedan zahtev koji je naglasila i predsednica komisije, radi se o listama
kategorije ranjenih lica u periodu pre rata OVK-a, i koji nisu uključeni u kategorijama koji
pridobijaju od ove šeme. 

Mexhide Mjaku-Topalli, - radim na tome, i kako sam saznala, sa ovim pitanjem bavi se
Komisija za zdravstvo. Bilo bi dobro da vi pozovete ove osobe i da ih uputite određenoj
parlamentarnoj Komisiji, da se sazna da li je uključena i ova kategorija u toj šemi.   

Selman Ymeri, - rekao je da kao administracija do sada nismo primili nijednu informaciju ili
pismo upućeno Funkcionalnoj komisiji, u vezi ovog pitanja, i kao što je rekla i predsednica, to
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je nadležnost Komisije za rad, zdravstvo, i socijalno staranje za pitanjima novog Nacrta zakona
o penzionim šemama,  finansirano od države.  
Ali, ako Funkcionalna Komisija odluči za neku novu aktivnost, onda je to u redu.

Predsedavajuća  Mexhide Mjaku-Topalli, - postoji mogućnost za održavanje jedne radionice o
zaključku razmatranja Nacrta zakona o zaštiti dece, i postoji alternativa da se radionica održi u
ponedeljak 18 marta 2019.god.

Članovi komisije raspravljali su u vezi datuma ove radionice i na kraju rasprave, predsednica je
utvrdila da Funkcionalna komisija u ponedeljak, 18.marta 2019, održi zadnju radionicu u
Prevali, o razmatranju Nacrta zakona o zaštiti dece.

Sednica je završena u 11:45.časova

Pripremili :
Pomoćno osoblje Komisije.

                                                                                                                 Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                            Duda Balje


